
ARBEIDSDOKUMENT

NSK ARBEIDSGRUPPE – utrede klubbens fremtidige 
utstillingspolitikk

Arbeidsgruppen har bestått av: 
Ellen Getz Wold, Oddvar Hausken, Leif Josef Borgersen og Trine Svartås

Arbeidsgruppens mandat:
"Arbeidsgruppen skal utrede klubbens fremtidige utstillingspolitikk med spesielt fokus på 
ivaretakelse av rasene, gjøre klubbens utstillinger mer tilgjengelige for flere, samt våre 
geografiske utfordringer.  

Arbeidet skal nedfelles i et arbeidsdokument som skal være ferdig innen utgangen av august. 
Fagkomiteutstilling innarbeider sine kommentarer i dokumentet før det sendes ut på høring til 
avdelingene. Alle avdelinger oppfordres til å avholde medlemsmøte med klubbens 
utstillingspolitikk som tema i 4 kvartal 2015.

NSKs Utstillingspolitikk vil være sak på RS i 2016. Arbeidet som er gjort i arbeidsgruppen, i 
fagkomite utstilling, i avdelingene og i HS".

Arbeidsgruppens møter:
Arbeidsgruppen har gjennomført 5 telefonmøter. På oppstartsmøte den 11.03.15 var HS-leder til 
stede, deretter har det vært gruppens ansvar å sørge for fremdrift og levering i henhold til mandat 
og tidsskisse.

Arbeidsgruppen har drøftet følgende saker:
1) Geografi / antall utstillinger
2) Dommervalg
3) Cert/ storcert
4) Tiltak for å gjøre utstillingene mer attraktive
5) Flere aktiviteter på utstillingene

1) GEOGRAFI / ANTALL UTSTILLINGER
- Enighet om at noen utstillinger er viktig å prioritere fordi de kan betraktes som 

"knutepunktutstillinger" mellom flere distrikter. Eks: Nesbyen og Hundorp.

- I områder der NSK sine avdelinger av ulike grunner ikke har utstillinger bør den mest 
sentrale utstillingen i distriktet prioriteres (feks Førde Brukshundeklubb som blir den 
samlende utstillingen for NSK avd Sogn & Fjordane). 

- På steder der en har mulighet til dobbelutstillinger for spaniels er det ønskelig at 
raseklubber og andre hundeklubber som søker om spaniels prioriteres. Dette gjelder i 
særlig grad i områder der det holdes få utstillinger for våre raser. Det er ønskelig at enten 



får klubbene nei til å ha med spaniels den aktuelle helga, eller ja til deltakelse som 
innebærer at spaniels kan stille begge dager som andre raser som deltar på en 
dobbeltutstilling. I dag opplever vi at på enkelte dobbeltutstillinger deltar spaniels kun den
ene dagen til tross for at de arrangerende klubbene har søkt om å få med rasene våre 
begge dager.

- Klubbens storcert utstilling bør rullere med vekt på å oppnå god geografisk spredning fra 
år til år. Det bør være opp til avdelingene om denne skal koples sammen med NKK sin 
utstilling i det aktuelle området. Det er positivt at avdelingene selv kan søke om neste års 
hovedutstilling slik at den vil arrangeres rundt om i Norge.

- Antall utstillinger bør fortsatt ligge på ca 50 utstillinger pr år. I 2015 = 48 utstillinger for 
spaniels.

 Begrunnelse: Tradisjonelle utstillinger som ligger som knutepunkt mellom ulike deler av 
Norge bør få ja til å ha med spaniels, for eksempel Nesbyen utstillingene i august som 
samler folk fra Vest og Østlandet. Utstillinga på Hundorp er et annet eksempel der det 
samles utstillere fra Østlandet og Trøndelag samt Sogn & Fjordane.  Vi ønsker en 
spredning på hovedutstillingene da den bidrar til økt aktivitet og økt deltakelse av 
spaniels, noe som også er viktig ute i distriktene.  I tillegg vil den aktuelle avdeling som 
påtar seg å arrangere hovedutstillinga kunne få langt flere tilreisende og økt deltakelse i 
forhold til hva som er vanlig på den aktuelle avdelings utstilling.  

Hovedutstillingen er normalt NSK’s eneste utstilling med stor-cert. Vi tror det er riktig å 
at fordelene det gir fordeles jevnere mellom avdelingene enn i dag. Stor-cert betyr flere 
påmeldinger, bedre økonomi og følgelig økt frihet i valg av dommere.                                



2) DOMMERVALG
- NSK bør hovedsakelig anvende rasespesialister som dommere. Gjerne rasespesialister fra 

rasens hjemland, men også ellers i Europa. Dette er dommere vi ikke kan forvente bli 
brukt på de store utstillingene (NKK). 

- Avdelingene i NSK bør rullere på hvilke av spanielrasene dommeren har sin bakgrunn 
fra. 

- Rasespesialist på amerikansk cocker spaniel – gruppen mener at man innimellom bør 
prioritere amerikansk dommer til å dømme amerikansk cocker spaniel på 
hovedutstillingen. Det bør kunne søkes om økonomisk støtte til en avdeling dersom 
reiseutgiftene blir store når de velger å invitere en amerikansk rasespesialist på 
amerikansk cocker spaniel.

- Dommere på NSK sin hovedutstilling og tillitsvalgte i NSK: arbeidsgruppa ser det som 
uheldig at tillitsvalgte i HS samt medlemmer i fagkomite utstilling skal kunne inviteres 
som dommere på klubbens hovedutstilling så lenge de innehar et av disse verv. Vi søker å



unngå at tillitsvalgte skal være med på å invitere «seg selv» til dommerverv på 
hovedutstillinga.

- Arbeidsgruppen ønsker en bredere bakgrunn på medlemmene i fagkomite utstilling, og 
foreslår følgende:
1) 3 personer i gruppen
2) Max 1 utstillingsdommer (eksteriør) i komiteen
3) 1 av medlemmene bosatt et annet sted enn sentralt på Østlandet
4) Hvert medlem (3) bør representere hver sin rase

- Ønskelig med en klarhet i hvordan dommersystemet er/ fungerer / hvilken rolle har 
fagkomite utstilling.

- Ønskelig med en klargjøring på hvilke dommere som kan godkjennes, etter hvilke 
kriterier og av hvem. Engelske dommere har ofte en bakgrunn som medfører at de ikke 
tilfredsstiller formelle krav NKK har satt. Når kan disse likevel gis dispensasjon og hvilke
kriterier skal ligge til grunn?

- Oppdatert dommerliste – gruppen foreslår at det lages en oppdatert dommerliste, for 
Norsk Spaniel Klub. Listen bør oppdateres regelmessig. Eks; de forskjellige rasene er 
dømt av hvem, når, hvor mm. 

 Begrunnelse: Vi poengterer at vi har tillitt til fagkomite utstilling, men vi ser det allikevel 
som ønskelig at komiteen er bredere sammensatt enn i dag og at det også kommer inn 
medlemmer med ulik bakgrunn og der ikke alle er eksteriørdommere. Aktive utstillere 
med lang erfaring kan for eksempel ha mye å bidra med i en slik komite.

NSK’s utstillinger bør fungere som arena for spesialdommere. Disse representerer 
spesialkompetanse man lett mister på utstillinger der man av økonomiske grunner er nødt 
til i stor grad å anvende dommere som kan dømme flere raser. Det er særdeles viktig at 
NSK stimulerer til bruk av spesialdommere da disse ikke kan forventes brukt i stor grad 
på utstillinger der man av økonomiske grunner er nødt til å anvende dommere som 
dømmer flere raser.

3) CERT / STORCERT
Gruppen foreslår at alle cert skal telle like mye, og foreslår at "stor-cert" regelen blir 
opphevet for Spaniels. Dette gjelder for alle utstillinger der spaniels deltar. Begge våre 
naboland (Sverige og Danmark) har denne regelen. 

Et bortfall av «stor-cert» vil ha økonomiske konsekvenser og også bidra til å gjøre det 
enklere å oppnå championtittel for flere enn i dag. Man må regne med at det vil være 
betydelig motstand mot endringer av dagens cert-regler. Økonomisk er ordningen en 
fordel for NKK på bekostning av NSK og andre utstillingsarrangører. Gruppa er klar over 
at fjerning av ordningen med «stor-cert» ikke er noe NSK selv har myndighet til å gjøre. 
Likevel tror vi konsekvensene av ordningen vi har i dag er for alvorlige til at saken kan 
legges på is. Klubbens egne utstillinger får som en følge av cert-ordningen lavere status, 



færre påmeldinger, lavere konkurranse, dårligere økonomi og større utfordringer i forhold 
til å skaffe attraktive dommere.

For få år siden ble det fra NKK foretatt en høring i forhold til antall utstillinger/ «stor-
cert». Denne la blant annet til grunn at dagens utstillingsstruktur ikke er forenlig med det 
som er NKK sitt mål. Det er blant annet å bidra til at avl skjer i ønsket retning, både når 
det gjelder rasestandard og sunnhet. I denne høringen ble flere utfordringer trukket frem.
Bruken av «all-roundere» som dommere settes i sammenheng med ønsket om å 
maksimere inntekter. Man har da satt søkelyset på en utvikling som går på bekostning av 
rasespesialistene. NSK har de beste forutsetningene for å gi disse dommerne en arena de 
kan fungere på. Bruk av spesialdommere vil kunne bidra til å opprettholde høy kvalitet på
bedømmelsen av spanielrasene. Det er ulogisk at disse dommerne ikke skal gis anledning 
til å dele ut cert som teller likt med cert delt ut på utstillinger arrangert av NKK. I praksis 
har vi i dag en «cert-ordning» der rasespesialisters bedømmelse ikke vektlegges før den er
kvalitetssikret på NKK’s egne utstillinger. NKK er ikke i posisjon til å fremme bruken av 
rasespesialister all den tid også de må tenke bruk av «all-roundere» som dommer for å 
maksimere sine inntekter.

Det forslås at NSK tar en grundig gjennomgang av hvilke konsekvenser dagens cert-
ordning har for NSK’s avdelinger. Hva skjer med økonomien, påmeldingene, 
konkurransen, dommerne og statusen knyttet til klubbens egne utstillinger? Når det er 
gjort bør man gå i dialog med NKK og andre raseklubber for å se hvordan man best kan 
få til en overgang til en cert-ordning lik den man ellers har i Norden.

 Begrunnelse:
Dette vil mest sannsynlig trekke flere utstillere til utstillingene, også de utenlandske 
utstillerene. Det er grunn til å tro at påmeldingsantallet vil bli jevnere på de forskjellige 
utstillingene da alle cert teller like mye. Slik det er i dag deltar de utenlandske på NKK 
utstillingene pga stor-certet de trenger for championtittel i sitt hjemland.

Det vil mest sannsynlig bli flere attraktive hunder (flere championer) og dermed større 
bredde i avlen.

4) TILTAK FOR Å GJØRE UTSTILLINGENE MER ATTRAKTIVE
- Kurs i pelsstell og handling i forkant av utstillinger.
- Match show som en uhøytidelig trening til offisielle utstillinger eller i tillegg til en vanlig 

utstilling for å trekke flere deltakere.
- Kombinere avdelingenes JAL med utstilling ved å avholde for eksempel JAL lørdag og 

utstilling søndag og kåre beste kombihund fra begge grenene.
- Arrangere egne «nybegynnerklasser» som er uoffisielle der det er lettere å hive seg på 

som helt uerfaren.
- Dommer og ringpersonell samt arrangør oppfordres til å ta vare på de som er nye i ringen,

ønske de velkommen, hjelpe til der det trengs.
- Kåre beste kombihund tilpasset det den enkelte avdeling er spesielt aktive på, det kan 

være fra premieringene på sist helgs sporprøve opp mot neste helgs utstilling osv. 



Avdelingene oppmuntres til å lage lokale varianter ut fra hvilke aktiviteter som prioriteres
i den aktuelle avdeling.

- Utstillinger kan føles som en alvorlig aktivitet, dette kan mykes opp ved å ha flere 
uoffisielle konkurranser som beste mannlige handler, gladeste hund, beste hode, beste 
bevegelser, beste debuterende handler osv.

- Barn og hund samt juniorhandling.
- Se punkt 3. Dersom alle cert teller like mye og «storcert» blir fjernet vil det bli mere 

attraktivt for alle å delta på utstillinger.
- Felles lunsj midt på dagen med felles pause for alle uansett aktivitet.
 Begrunnelse: I dag er utstillingene lite innholdsrike utover selve utstillinga, vi ønsker flere

aktiviteter slik at flere føler at de har lyst til å komme og møte andre spanieleiere. Enkelte 
avdelinger, blant annet Oslo/Akershus og Telemark hadde tidligere JAL og utstilling 
samme helg, dette ønsker vi tilbake der det er mulig å gjennomføre. 

5) FLERE AKTIVITETER PÅ UTSTILLINGENE
- Arrangere ulike aktiviteter sammen med en utstilling. Lage kombinasjonskonkurranser 

med premier som beste hund fra utstilling samt aktiviteten som tilbys, og også kåre beste 
hund i ulike klasser der dette er mulig. For eksempel kåre beste rallylydighetsspaniel i de 
ulike klasser.

- Eksempler på ulike aktiviteter som kan kombineres med en avdelingsutstilling: lydighet, 
rallylydighet, agility, familieløype, demonstrasjoner av ulike spanielaktiviteter som 
apport, søk mm.

- «Prøve på» en aktivitet. Det kan for eksempel settes opp en enkel rallylydighetsbane eller 
en enkel agilitybane der de som ønsker kan få prøve seg med egen hund under 
instruksjon. 

 Begrunnelse: Utstillingene kan bli mere spennende å delta på for flere enn de mest aktive 
utstillerne, et sted der en kan møtes og trene med instruksjon eller der en kan konkurrere 
med andre spaniels og et sted der også barna i familien kan delta på ulike aktiviteter. 


